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A polgárőrség beszámolója 
 

A Polgárőrség Mátrafüred Egyesület 
Elnöksége 2010. június 30-án ülésezett, 
amelyen megtárgyaltuk az egyesület 
életének aktuális feladatait, főként az 
Országos Polgárőr Szövetség 
Elnökségének Intézkedési Terve alapján. 
Eszerint, minden erőnkkel azon leszünk, 
hogy minőségi polgárőrséget 
működtessünk, ezért létrehozzuk a 24 
órás elérhetőséget biztosító ügyeletet, 
ellátjuk az egyesület tagjait a szolgálat 
ellátásához szükséges felszerelésekkel, 
részt veszünk a gyöngyösi kistérség 
polgárőr akciócsoportjának 

tevékenységében, szervezzük a 
Közbiztonsági Egyeztető Fórumot, 
amelyen - a civil szervezetek, a lakosság 
bevonásával - konzultálunk a 
rendőrséggel és az önkormányzattal. Első 
alkalommal ez a fórum, a RÖK 
meghívására, 2010. július 13-án tartotta 
megbeszélését, amelyen részt vettek a 
Gyöngyösi Rendőrkapitányság 
munkatársai is: Dr. Széchy Zsolt 
rendőrőrnagy, Luzsi István 
rendőrszázados és természetesen Ludwig 
Zoltán rendőrfőtörzsőrmester, 
Mátrafüred körzeti megbízottja. Az 

elnökség összegezte továbbá, hogy ez év 
májusában a polgárőrök 43 órát, 
júniusban 47 órát töltöttek szolgálatban, 
és részt vettek a Kékes Turista Egyesület 
szemétszedési akciójában is. 

Tisztelettel kérjük Mátrafüred 
lakosait, az itt működő szervezeteket, 
támogassák a polgárőrség munkáját - 
személyes részvételükkel, adományaikkal 
- annak érdekében, hogy településünk 
élete minél biztonságosabb, 
nyugodalmasabb legyen a jövőben! 

Keszthelyi László 
a Polgárőrség Mátrafüred Egyesület elnöke

Önkormányzati választás 

A 2010. évi önkormányzati 
választásokon Gyöngyös 
választókerületeinek és szavazóköreinek 
felülvizsgálatának eredményeként az 
alábbiakról rendelkezik a Helyi 
Választási Iroda Vezetője.  
A határozat Tv. 5 § (2) bekezdésében 
hivatkozott indoklás szerint: „döntésem 

során figyelembe vettem a település 
történelmi és földrajzi jellegzetességeit. 
Ily módon az önálló választókerületként 
aránytalanul kis lakosságszámot 
képviselő mátrai területek (Mátrafüred, 
Mátraháza, Kékestető) szükségszerűen 
kapcsolódnak a település északi 
részéhez”. Ez 1858 gyöngyösi szavazót 

jelent, így esély sincs a 816 füredi 
szavazónak érdekei érvényesítésére. 

A határozat ellen állampolgári jogon 
fellebbezés történt, amit a megyei 
főjegyző (Területi Választási Iroda 
vezetője) elutasított. További 
jogorvoslatra nincs lehetőség.  

(R.G.) 
 

Vulkánszpeleológiai tábor 
Eszterhás István, az MKBT 

Vulkánszpeleológiai Kollektívájának 
vezetője (2010. július 5-12-ig) egyhetes 
tábort szervezett Mátrafüreden, sok 
tapasztalattal, amelyeket a Kanári-szigetek, 
Olaszország, Island vulkánjainak 
tanulmányozása során szerzett. 

Sokan úgy vélik, hogy barlangok csak a 
mészkőben keletkeznek a víz oldó hatása 
révén. Minden szilárd kőzetben lehetnek 
barlangok, így a Mátra vulkanikus 
kőzetében is (Csörgő-lyuk). A 
barlangképződésben két tendencia 
figyelhető meg.  
1. Színgenetikus üreg, amely a kőzettel 
együtt keletkezik A színgenetikus 
barlangból a Mátrában kétféle van. Az 
egyik a gázhólyag, amelyben a láva 
kihűlése közben az áramló gázok 
összegyűlnek - többnyire kerek formában -, 
feszítik a lávát, ami azután megmerevedik, 
és így alakul ki a vulkáni hólyag üreg. A 
Mátrában ilyen a Gyula-barlang (Csörgő-
völgy), amelynek szilikát pizolit 

képződményei vannak, melyek azért is 
érdekesek, mert a mátrai barlangokban csak 
itt találtak képződményt. A másik formája a 
színgenetikus barlangok képződésének, a 
kristálybarlang.(Gyöngyösoroszi bánya). A 
lávában áramló forró oldatok feszítették a 
híg lávát, és így alakult ki az üreg. Az 
oldatok besűrűsödtek, és ebből lettek az 
ásványok: kalcitok, ametiszt….stb. 
2. Posztgenetikus barlangképződés, 
amelyeket a kőzet kialakulás utáni 
kőzetmozgások hoztak létre. Ennek négy 
formáját ismertetjük most. 
a) Hasadékbarlang (tektonikus barlang) a 
gyöngyössolymosi Riolit-hasadék. b) 
Eróziósbarlang, amelyet a víz mozgatta 
törmelék csiszol a kőzetben (Hárs-völgyi-
eresz, Szücsi közelében). c) Új keletkezési 
mód a konzekvenciabarlang. Egy 
mesterséges üreg (pl.: bányafolyosó) 
folytatódik, és átalakul természetes 
barlanggá. A konzekvencia barlang 
fogalmát definiálta és világszerte ismertté, 
elismertté tette Eszterhás István 

szpeleológus, és ezzel bekerült a 
nemzetközi tudományos életbe. d) Lúgos 
oldódású barlang, amikor a gejzírek 
működése során lúgok kerülnek a felszínre. 
Ha kisebb a pH-érték 9-nél, lerakja a 
szilikátokat és szilikát lesz belőle (Bábakő). 
Ha nagyobb a pH-érték 9-nél, oldja a 
szilikátokat, és barlangokat old a szilikátos 
kőzetekben (Köszörű-völgy).  

Az egyhetes tábor célja, a már meglévő 
barlangok azonosítása fényképek, leírások 
alapján. Eredménye pedig - a terepbejárás 
során - öt új barlang, Mátrafüred és 
Mátraháza között, amelyeket Luppej Nóra 
és Ferenczi Balázs fedeztek fel (három a 
Kecske-bércen található). 

Kérdésemre, hogy a 14 millió évvel 
ezelőtti (miocén kori) vulkáni tevékenység 
kiújulhat-e a Mátrában, megnyugtató 
választ kaptam. Kicsi az esélye, ugyanis a 
Mátrában összetorlódó lemezek vannak. 
Ahol a kőzetlemezek távolodnak (Island), 
ott gyakori a vulkáni tevékenység. 

Rostás Gabi 

(Itt szeretnék köszönetet mondani Szuromi Lászlónak, hogy lehetőséget biztosított a BNP Mátrai Tájegységében az egyhetes 
vulkánszpeleológiai tábor megrendezésére. Eszterhás István) 
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Mátrafüred – Völgy 
Kohánszky András vagyok, 12 éves, és itt 

élek három testvéremmel Mátrafüreden. 
Szeretném Önöknek bemutatni a Völgy 
lakóit, gondjaikat, amiket senki nem hallgat 
meg. Például: a fő probléma az, hogy a 
Völgyben nyugodt szívvel sem gyerek, sem 
idős nem tud végig menni, még a 
buszmegállóig sem, mert még egy járda 
sincs, és sajnos rengeteg a teherautó a 
személygépkocsi, amelyek nem a 
megengedett sebességgel mennek.  

A télről nem is beszélve, amikor még az 
autósoknak is életveszélyes az út, mert nem 
takarítják. Sajnos nekünk gyerekeknek, meg 
az idős embereknek, akik egy páran lakunk 
még itt a völgyben, azoknak igen veszélyes 

egy boltig is eljutni. Mi persze próbálunk 
egymáson segíteni, csak sajnos pont azok 
nem segítenek, akiknek kellene. Nemcsak 
nekünk, hanem annak a néhány turistának 
is, akik nem mernek ide lejönni, és még 
őket is elveszítjük. Mátrafüred érdeme lenne 
a Völgy szépségét megmutatni, büszkék 
lehetnénk rá, hisz gyönyörű, és az itt élők 
meg próbálják tisztán tartani a patakot és 
környezetét. 

Egyetlen egy kérésünk lenne, egy bicikli 
út, vagy egy járda, amin nyugodt szívvel 
tudnánk közlekedni mi is és a turisták is. 
Mindig azt felelik, hogy nincsen rá keret, 
pedig úgy hiszem, hogy az országban nem 
sok ilyen gyönyörű természeti kincs van, 

mint a mi völgyünk és hegyeink. Mindent 
meg kellene azért tennünk, hogy minél több 
ember megismerje a mi kis országunkban. 
Mi gyerekek büszkék vagyunk rá. 

A néniknek és bácsiknak, akik a 
döntéseket hozzák, egy kicsit jobban oda 
kellene figyelni ezekre a kis dolgokra, bár 
ez az itt lakók számára nem kis dolog. 

Előre is köszönjük, hogy talán egy 
kisgyerek kérésére is odafigyelnek, aki még 
látja azok helyett, azokat a fontos dolgokat, 
amit azoknak kellene észrevenni, akiknek a 
turizmus és Mátrafüred szépsége érdeke 
lenne. 

Kohánszky András 

A Berze kollégisták generációk közötti kapcsolata 
A 2010-es év nagyon sok munkát hozott 

számunkra. Az intézmény általános 
átvilágításon esett át, mely megnyugtatóan 
zárult számunkra. Jó úton járunk. 
Diákjaink az évet a féléves bizonyítvány 
javítási hajrájával kezdték, utána pedig már 
a megyei KI MIT TUD? -ra készültek: két 
kis jelenettel és trombita trióval.  

Mátrafüred új körzeti megbízottja - 
Ludwig Zoltán - előadássorozatot tartott két 
hónapig a fiúknak. A témák: drog, 
magántulajdon, köztulajdon, a nagykorúság, 
a KRESZ, a testi sértés fogalma, s ezek jogi 
oldalai. A törvény nem tudása nem mentség. 
Jó az, ha több felől is hallanak erről 
diákjaink. Voltak kérdések a fiúk részéről, 
és voltak igen meglepő válaszok. Ilyenkor 
szembesülnek a fiatalok azzal a ténnyel, ha 
valamit nem, vagy nem jól tudnak. Igen 
hasznosak voltak ezek az esték, így a 
nagykorúság küszöbén. 

Továbbra is jó a kapcsolatunk az 
Óvodával. Szívesen segítünk rendezvények, 
kiállítások pakolásánál. Megfogtuk a 
talicskákat,. a lapátokat, hogy a 
gyöngykavicsot szétszórjuk az udvaron. 
Szívesen fogtuk a kicsik kezét a Nyuszi 
futáson. Igazán nem kellett kamaszainkat 
rábeszélni a futásra, 20-25 fő mozdult meg. 
Pár héttel később az erdei sétánk is jól 
sikerült. Élvezték az elfáradt kicsik, hogy a 
markosabb felnőtt diákok a nyakukba vették 
őket, s így „bandukolhattak” kényelmesen 
tovább. A nagy fiúk féltették a virgoncabb, 
bátrabb kicsiket. Milyen jó, hogy a 
felelősségtudat érződött a „durvább, 
keményebb” lelkületű legényeken. 20 fiú 
vállalta ezt a „megpróbáltatást” az erdőben, 
és a kicsik - nagyok kipirulva, egymás 
szavába vágva mesélték az élményeket 
hazatérve. A srácok apukává váláskor 
biztosan fognak emlékezni ezekre az 
ovisokkal történő megmozdulásokra. Így is 
lehet a felnőtt korra készülni. 

Áprilisban Környezetvédelmi Hetet 
tartottunk a Föld Napjával együtt. 
Környezetünk takarítása, szemétszedés, 
gereblyézés, virágültetés volt a programunk, 
megtűzdelve egy érdekes vetélkedővel, 
szakmai DVD-k nézésével. Részt vettünk a 
gyöngyösi Művelődési Házban tartott 
Méhek Napja, méhészeti kiállításon. 
Szakmailag felkészült legényeink segítettek 
az érdeklődőknek. 

Májusban szerveztünk – már nem először 
– „Illik – nem illik” vetélkedőt a fiúknak. 
Vendégcsapatot is hívtunk a szomszédos 
Idősek Otthonából. Hát ez így nagyon 
érdekesnek ígérkezett. Az idősek nagy 
izgalommal készültek, kihívás volt ez 
számukra, hiszen gyorsan kellett válaszolni, 
és megoldani a feladatokat. Mindenesetre 
fiatalos tett volt. A fiúk az idősek 
tapasztalatától tartottak:„ők jobban tudják 
Ezek után igazi verseny hangulat alakult ki. 
A kamaszok találkoztak ambiciózus, friss 
idősekkel, akik dicsérték a jó ízlésű, jó 
modorú, előzékeny, kedves fiatalokat. 
Példát mutattak időseink, hogy így is meg 
lehet öregedni, s a legényeink: „na majd én 
is ilyen gyors leszek, nem hagyom el 
magam” gondolkodással fordultak a 
versenytársak felé. Külön megtapsolták a 92 
éves Irma nénit, aki még súgott is a fiúknak. 
A verseny utolsó feladata kókuszgolyó 
készítése volt. Persze időre, szépségre, jó 
ízre pontoztunk. Irma néni már megint a 
fiúknál settenkedett, és persze ki lett a 
verseny győztese? A vendég idős csapat, és 
persze mindenki! A vetélkedő után 
beszélgettünk, és mindenki megelégedve 
távozott. A gyöngyösi TV is hírül adta az 
eseményt, hiszen ez az összejövetel segítette 
fiaink szemléletének fejlődését. Vannak 
közöttük, akik idősekkel nem igazán tudnak 
találkozni, mert nincs, vagy messze van a 
családtól. Az Idősek Otthonával a 
kapcsolatot szeretnénk folytatni. Néhány fiú 

vállalta volna, hogy nehezen mozgó 
időseket „megsétáltat, meglevegőztet” 
(segédeszközökkel is) a jó levegőjű 
Mátrafüreden. Erre nem került sor ebben a 
tanévben a szélsőséges időjárás miatt. 

A tanítás utolsó előtti hetében visszavágó 
vetélkedőre indultunk egy csapattal az 
Idősek Otthonába. A téma a méz és a 
méhészkedés volt. A fiúk készültek a 
feladatra, illetve voltak, akik már 
méhészkedtek is. Nagy tisztelettel mentünk 
„vendégségbe” a vetélkedőre. A verseny a 
fiatalok győzelmével végződött, de jó 
hangulatú kóstolgatás zárta a találkozót. 
Mindannyian édes szájízzel, megelégedve 
távoztunk. A diákok utólag azt mondták, 
hogy nem is gondolták volna, hogy ilyen jól 
érzik magukat az idősekkel. 

Nagyon jó szabadidő elfoglaltságot adott 
mind a két tábornak a két vetélkedő. A 
fiainknak pedig segített abban, hogy 
szélesebb látókörűek legyenek, hiszen a 
társadalmunk fiatalokból és idősekből is áll. 
Mindenkivel szót lehet érteni, és el lehet 
fogadni a másikat, ha nyitunk feléjük. A 
tanév utolsó hetében még megrendeztünk 
egy főzőversenyt, ahol nemcsak az ételeket, 
hanem az éves munkánkat is értékeltük. 
Megalapítottuk a BEKOLL Labdarúgás 
Vándorserleg - díjat. A szép díjak mellett 
még a citromdíjat is kiosztottuk, hiszen nem 
mindenkinek sikerült minden fényesen. 

A tanév végén elköszöntünk kedves 
kolléganőnktől, Bene Miklósnétól, aki - sok 
évtizedes tanári pályája után - elkezdi 
nyugdíjas éveit. Ezennel kívánunk Ilike 
tanárnőnek egészségben eltöltött hosszú, 
boldog éveket. 

Tanulóinkat nyugodt lelkiismerettel 
engedtük haza a nyári szünetre. Úgy 
érezzük sokat tettünk testi-lelki épülésükért, 
fejlődésükért. 

Dencsné Papp Katalin 
kollégium igazgató

Ősz lett hirtelen a nyárban? 
Miért sárgult el hirtelen, egy hét alatt 10-

11 fa levele az Üdülősor utca végén, ahol az 
átjáró van a 24-es főút felé, a patakon át? 
Ezek a fák azért haldokolnak, mert valaki 

megfúrta a törzsüket, és gázolajat engedett 
bele. Aki veszi a fáradtságot, és közelebbről 
is megnézi őket, megtalálja a törzsükön a 

lyukakat, benne a ragacsos, büdös, fekete 
folyadékkal. 

Vajon kinek álltak útjában és miért? Az 
erdő fái kit zavartak az erdőben? 



KÖRNYEZETVÉDELEM 
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Megannyi kérdés, jó lenne választ kapni 
rájuk. Kérem, aki arra jár, kedves 
mátrafüredi lakók, akik szeretik az erdőket:  

álljanak meg egy pillanatra, és gondoljanak 
szeretettel ezekre az öreg, nemes fákra, akik 
némán haldokolnak, és nem értik, miért nem 

adhatnak árnyat, madaraknak fészket rejtő 
lombot többé!  

E.É 
 

(A fák értékének meghatározását rongálás, 
jogi viták, kivágás tették indokolttá. Ma 
Magyarországon a Párkányi-féle és a Radó- 
módszert alkalmazzák érték - 
meghatározásra. (Ebben az értékben benne 
értendő a fa valamennyi környezetvédelmi 
és természetvédelmi funkciója) E módszert 
figyelembe véve, a fent említett fák, 

darabonként 850 ezer Ft eszmei értéket 
képviselnek. Az ingatlan kerítésétől 
kétméteres távolságban – közterületen -, a 
telek teljes hosszában és szélességében 
megfúrták és megmérgezték a fákat (a 10-11 
db, 60 és 80 év körüli cserfa értéke, közel 6-
7 millió Ft). A közterület és a fa tulajdonosa 
- Gyöngyös Város Önkormányzata -, 

szakértőkkel megvizsgáltatta a fákat, és 
megállapítást nyert, hogy a fák gyökfőjénél 
több mesterséges furat van, melybe 
valószínűleg vegyszert juttattak. Az idős 
(60-80 éves) és nagyméretű fák száradásnak 
indultak. Az önkormányzat zöldfelület és 
természetkárosítás miatt, feljelentést tett 
ismeretlen tettes ellen.) /szerk./

Mátrafüredi fák 
Valamikor a két világháború közé tehető 

Mátrafüred újkori történetének kezdete. 
Koncepció, melyet az akkori település - 
tervezés követett, még ma is nyomokban 
felfedezhető falunkban. 

Lényege, hogy szigetszerűen, 
csoportokban, elszórtan álló házak 
alkossanak egy csendet, pihenést biztosító 
üdülőtelepet. Gyakorlatilag erdő-falu-erdő. 
Nem tudni, hol az eleje és a vége. Az 
utakkal, sétányokkal, vízfolyásokon átívelő 
gyalogos hidakkal kötötték össze a 
lakóövezetet a központtal. 

A központban voltak a kiszolgáló 
egységek, szórakozóhelyek: posta, 
buszmegálló, szálloda, strand, cukrászda, 
boltok, stb. A szigetszerű beépítést úgy 
oldották meg, hogy az utak között 
erdőrészeket hagytak, és az utcákban is sok 
foghíj telek volt, vagy egyszerűen az út 
egyik oldalát nem építették be. Díszfákat 
telepítettek, parkosítottak, kilátókat 
építettek. A tudatos parkosítás, leginkább 
ősszel látható, amikor elkezdenek a levelek 

színesedni, sétáljanak egyet a parkban, vagy 
az Üdülősoron. 

Sajnos a gazdasági kényszer és 
átgondolatlan, vagy inkább hanyag 
településfejlesztés szétzilálta a régi 
struktúrát. A foghíjtelkeket, mivel kifelé 
nem terjeszkedhetett Füred, beépítették, a 
nagyobb telkeket felezték, harmadolták. A 
legutolsó lakossági fórumon a 
településfejlesztési tervben a lakosság 
tiltakozására felhagytak a további beépítési 
tervekkel! De hol lehet új telkeket 
kialakítani? Merre terjeszkedhet a falu? Ha 
jól értettem a gyűlésen, tíz évig sehová. Van 
ennél sürgetőbb gond is, ami viszont nem 
várhat 10 évig! A fák elöregedtek, túlnőtték 
az épületeket, emelgetik gyökereikkel az 
aszfaltot, és egy nagyobb szélvihar 
(mostanában volt, és lesz egyre gyakrabban) 
veszélyeztet házakat, embert, áramellátást, 
közlekedést! Felül kell vizsgálni a 
kiöregedett, korhadó fák CSERÉJÉT. 
Bizonyára lehet találni költségkímélő 
megoldást, ahol van egy erdészeti iskola, 
egy erdészet, és pár ember, aki 

fakitermeléssel foglalkozik. A településen 
belül is gazdálkodni kell, kivágás, 
újratelepítés folyamatosan, átgondoltan. 
Különösen fontos az ABC és a Benevár 
étterem közötti veszélyes fenyők kivágása, 
valamint azok a hatalmas csertölgyek, 
melyeket a frontkor repeszgránát sebzett 
meg, belül üresek, és már akkor sem voltak 
csemetekorúak. Rádőlve lakóházakra 
jelentős anyagi kárt okoztak már. 
Hangsúlyozom, hogy csak a veszélyesen 
elöregedett fákról van szó. 

És még egy kérdést engedjenek meg, 
soha nem értettem, miért kell 
felkapaszkodni a Muzsla, vagy Kozmári 
kilátóba egy kis panorámáért, ha már ilyen 
gyönyörű helyen fekszik Mátrafüred. 
Kizárt, hogy ne lehetne egy-egy 
magasabban fekvő belterületi utca, parkoló, 
sétáló útról kilátás a hegyekre, vagy dél 
felé, mely szemet gyönyörködtető, turista 
csalogató, „hagynemondjam”, 
idegenforgalmi ingyenes látványosság! 

Bordás Bertalan,  hivatásos vadász 

Irodalmi Kör 
Röviden úgy tudnám jellemezni a mi kis 

körünket, hogy izgalmas művek és 
fantasztikus társaság. Egy-egy ilyen 
összejövetel úgy néz ki, hogy rendkívül 
kényelmes ülőalkalmatosságokon 
körbeüljük az asztalt a Mátrai Tájegység 
halljában – melyen ott gőzölög az 
elmaradhatatlan tea, nassolnivaló sem 
hiányzik soha –, és szépen, sorban mindenki 
felolvassa legújabb szerzeményét, vagy az 
éppen soron következő alkotását.  

Az Irodalmi Kört már kinőttük, és 
közösen úgy döntöttünk, hogy Kulturális 
Kör néven működünk tovább, ugyanis 
nemcsak versekkel és prózával 
foglalkozunk, hanem a zenétől a festészeten 
át a filozófiáig, a szomszédos országok 
kultúrájáig minden terítékre kerül. Ott van 
például Zsuzsa, akinek hihetetlen drámai 
szopránját, csak szerénysége múlja felül. 
Amikor szerencsénk volt meghallgatni saját 
felvételeit (Puccini, Verdi), lehunyt 
szemmel, ámulattal hallgattam 
gyönyörűséges énekét, s utána percekig nem 
tudtam megszólalni az elragadtatástól. Nem 
mondanám, hogy szegényes a szókincsem, 
mégsem tudtam szavakba önteni azt, amit 
akkor éreztem. Vagy ott van Levente, aki a 

nagypapája erdélyi hagyatékából származó 
versek mellett, csodálatos természet fotóival 
örvendeztet meg minket, amiktől egyik 
ámulatból a másikba esünk. Tünde 
megismertetett velünk egy japán 
versformát, a Haikut, mi több, legtöbbünk 
azóta csatlakozott e műfaj alkotói táborába, 
s egymás után születnek a jobbnál jobb 
versecskék. Feltétlenül szólnom kell 
Marikáról, akinek hamarosan egy teljes 
kötetet megtöltő versei mesélnek 
szerelemről, álmokról és érzésekről. 
Klubunk legfiatalabb tagja, Andris regényt 
ír, emellett szívhez szóló cikkeket, és azt 
kell, hogy mondjam, nagy jövő állhat még 
előtte, ha ezt a pályát választja. Rózát sem 
hagyhatom ki, fantasztikus 
előadásmódjával, verseivel elkápráztat 
mindenkit. Aztán Márti és Iván bridzs 
tanfolyamot tart nekünk, hol a klubban, hol 
vendégségben náluk. Izgalmas és elmét 
próbáló játék, remekül fejleszti a 
gondolkodás készségét és a memóriát. Én 
személy szerint teljesen oda vagyok érte! És 
végül, de nem utolsó sorban feltétlenül meg 
kell említenem eme klub megálmodóját, aki 
összetartja ezt a kis közösséget, Gabit, aki 
nélkül ez az egész nem jöhetett volna létre. 

Őt is elkapta a „Haiku-láz”, hétről-hétre 
újabbakkal ajándékoz meg minket. Vannak 
olyan vendégeink is, akik nem írnak, csak 
keddenként betérnek a klubba. A sötétség 
leszálltával gyakran merülünk filozófiai 
fejtegetésekbe az élet nagy rejtelmeiről, 
sokszor összevonva az angol klubbal, e 
nyelven beszélgetünk tovább. Gyakran éjfél 
felé jár az idő, amikor elszánjuk magunkat 
az indulásra. Hát igen, a jó társaságot nem 
szívesen hagyja ott az ember… Talán soha 
nem fejezném be alkotásaimat én sem, ha 
nem találok erre a közösségre. Talán a 
versírásban sem próbáltam volna ki magam, 
ha e nagyszerű emberek nem bátorítanak.  

Klubunk lényege nem az írás oktatása, 
hanem egymást biztatva ismerjük meg 
önnön képességeinket, hiszen az élet másról 
sem szól, mint hogy állandóan feszegetjük 
határainkat. Hálás vagyok a sorsnak, hogy 
részese lehetek ennek a kis közösségnek, s 
általuk mind jobban megismerem 
önmagam. (Zárójelben megjegyzem, hogy 
Marika, Gabi és jómagam versei már 
megmérettettek, és fölkerültünk a 
www.poet.hu oldal szerzői közé, továbbá 
elindultunk a Dél -Alföldi Művészeti Kör 
pályázatán is.)  Ollé Dóra 
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Óvodai Hírek 
Júniusban a gyöngyösi Tündérkert 

óvodában öt nagycsoportos gyermek vett 
részt az óvodák közötti játékos 
sportvetélkedőn. Az Egészséges Óvoda 
pályázat keretében sor került a „Családi 
kerti parti és Salátakészítő verseny„ 
megrendezésére, ahol kiosztottuk az immár 
hagyományos „Piros Alma „ díjakat, 

valamint a nevezők oklevelet kaptak a 
salátakészítésért. 

A rendezvényen Zsóri László sütötte a 
finom flekkent, mindenki nagy 
megelégedésére, a Piros Alma Kupát pedig 
Kisszőllőssi-Szánthó Nikoletta nyerte el. Az 
óvoda udvar rendezése folyamatos, 
júniusban kialakítottunk egy kavicsos részt 

alapítványi pénzből. Hiesz György 
polgármester úrtól pedig segítséget kaptunk 
az ebédlő-pihenő szoba padlócseréjéhez 
150000 Ft értékben, melyet a nyári 
szünetben fogunk elvégezni. 
 

Erdélyi Éva 
vezető óvónő

Versek a múltból 
Nemrég kaptam a kezembe családom, 

talán egyik legértékesebb hagyatékát, egy 
verseskötetet. Szerzője sajnos meghalt 
mielőtt megszülettem volna, s így csak a 
szüleimtől tudhattam meg róla egy keveset. 
A költő a Nagyapám volt. 

Szőcs Lajos pap volt, s Erdélyben 
született, mint jómagam. Sok nyelvet 
beszélt folyékonyan, köztük két holt 
nyelvet, a latint és az ógörögöt. A zene 
iránti szeretetéről a megannyi hátrahagyott 
kotta és néhány kép, amelyen hegedűvel 
kezében szerepel, tanúskodik. Alkotási 

vágyáról pedig az 1940-es években íródott 
verseskötet árulkodik. 
Jelleméről azonban már kevesebbet tudok, 
de öröm számomra, hogy kezemben 
tarthatom, s olvashatom írásait, mert versein 
keresztül talán megismerhetem gondolatait 
és érzéseit. A versek nyelvezete és tartalma 
az 1940-es évek hangulatát idézik. Néhány 
vers pedig a magyar hon iránti szeretetet és 
az elszakadástól való félelmet éreztetik. 
Száz versét, négy fejezetbe (Vallásos 
költemények, Hazafias költemények, 
Elbeszélő költemények és Vegyes 
költemények) csoportosította. A legnagyobb 

fejezet a „Vegyes költemények”, melyben 
sokféle témakört érintett, azonban, mint 
minden költőt, őt is megihlette a szerelem, a 
táj, az ember és a hazaszeretet.  

A versek közös jellemzője a tanítási 
vágy, mely a legjobban a „Vegyes 
költemények” fejezetben. „Az emberről” 
című versében mutatkozik meg. A legszebb 
versei, talán az Erdélyi pusztaságokról, 
tájakról és erdőkről szólnak.  

A kötet sajnos nem került kiadásra, 
valószínűleg pár hazafias költemény 
hangulata miatt. 
(A verset a következő számban olvashatják – a szerk.) 

Szőcs Levente 
Könyvajánló 

Schäffer Erzsébet, Pókfonálon című 
könyve, embermesék. 
Egyszerű, hétköznapi emberek, akik 
megélik a pillanat hatalmát a múló időben. 

Bizalomról, igazmondásról szóló 
történetek, amelyek mára már csak az 
öregek és a gyerekek luxusa. Meg kellene 
tanulni újra ezeket, felidézni az 
„egyszervolt-holnemvolt” világot, 
kimondani a titkokat, elhallgatott dolgokat, 
és helyére zökkenne a világ, amelyben 

szavak nélkül csak félreértjük egymást. 
Mindenki a hegytetőn szeretne élni, anélkül, 
hogy tudná, a boldogság a hegy 
megmászásában rejlik. 
„Rögtön és azonnal” világunkból kiveszett 
az alázat, amikor az egyik embernek csak 
akkor lenne joga lenézni a másikra, amikor 
segít neki fölállni. Elfelejtettük a 
hétköznapok ünnepét, amelyről, akik még 
sejtenek valamit, azokat egy lugasban 
találjuk: az asztalon dió és mandula, a 

kosárban hamvas szilva, mosolygós alma, 
vajkörte, amelynek fehér virága nemrég a 
körtét álmodta.  

Mindez a lét öröme, a pillanat hatalma, 
amikor látszólag nem történik semmi, pedig 
a lélek mindent exponál. 

R.G. 
A mátrafüredi Olvasóknak, szeretettel: két 
ember között a legrövidebb út – egy 
mosoly… 

Öleléssel: Schäffer Erzsébet 

A strandon 
Minden gyerek álma, 
hogy egy forró nyári napon, 
reggeltől-estig lehessen  
egy hűsítő strandon. 
 
Ha strandra mehetek 
mindig boldog vagyok, 
mert itt lehetek 
és lubickolhatok. 
 

Vár engem a kismedence 
és a csúszdák nagyja, 
Biztos nincsen olyan gyermek, 
aki ezt kihagyja. 
 
Aztán ott a vizi deszka, 
felviszem a lépcsőn, 
Ráhasalok, és lecsúszom 
a meredek lejtőn. 
 

Pihenésként ott a show: 
papagájok és egy fóka, 
Labdáznak és zsonglőrködnek 
ez aztán a móka. 
 
Hogyha netán megéheznék 
betérek egy büfébe, 
kérek egy nagy hotdogot, 
s lepihenek egy székre. 
 

Délután már napozhatok,  
de csak 3 óra után, 
nehogy a magas UV 
megégessen csúnyán. 
 
Lassan indulni kell haza, 
pakolunk az autóba. 
Alig érkezünk haza, 
máris vágyakozunk vissza. 
 

Andor Doroti, ált. isk. IV. o. tanuló 

RÖVID HÍREK, INFORMÁCIÓK 
MÁTRAFÜRED HONLAPJA 
Az érintettek elmondása szerint, az Összefogás Mátrafüredért Egyesület, 
ismét levette a szállásadókat (szezonban) honlapjáról, minden előzetes 
tájékoztatás nélkül, amire úgy jöttek rá, hogy elmaradtak a foglalások. 
Volt, aki fizette az évi 10000Ft-ot, volt, akihez több időpont egyeztetés 
után sem mentek el a pénzért, így nem volt lehetősége befizetni, és 
voltak, akik azt a tájékoztatást kapták, hogy ezentúl ingyenes lesz a 
szolgáltatás. Aki fizette, aki nem, az is lekerült az oldalról. Egy kérdés 
maradt csupán: mit jelent az egyesületnek az „Összefogás 
Mátrafüredért”? 
PROGRAMAJÁNLÓ 

Októbertől Ollé Dóra regényének és novelláinak ismertetése a Villa 
Rosaban, folytatásokban. Angol Klub, Kulturális Kör minden kedden 18 
órától a Mátrai Tájegység házában. Az író-olvasó találkozó időpontja – 
Dr. Szőcs Géza, kézdivásárhelyi íróval – egyeztetés alatt (az időpont a 
posta bejáratánál lesz kifüggesztve). 
EGYÉB SZOLGÁLTATÁSOK A POSTÁN 
Elektronikus mobil feltöltés, utasbiztosítás, lakásbiztosítás, Fundamenta 
lakáskassza. Coca-cola, Fanta (2 l) 280Ft, Naturaqua (1.5 l) 100Ft; 
Bounti, Snickers csokoládék: 95Ft.. 
ZÖLDSÉG-GYÜMÖLCS 
Hétfőtől  péntekig 13-20 óráig. Hétvégén 8-20 óráig. 

A  s z í n j á t s z ó  k ö r b e  s z e r e p l ő k e t  é s  s z í n d a r a b í r ó k a t  v á r u n k :  0 6 - 3 0 / 2 8 - 4 8 - 1 7 6 .  

Következő lapzárta: 2010. szeptember 10. (e-mail: gabirostas@gmail.com) 
A Benei Krónika és a Mátra Sport valamennyi számát elolvashatják a www.matrasport.hu, a www.matra-aero.hu weboldalakon és a Városi Könyvtárban.  

I m p r e s s z um  
Felelős kiadó és szerkesztő: Rostás Gabi; Tördelő: Krigovszky Beáta; 
A Benei Krónika támogatói: Bőgér András, Jurecska Endre,Lukácsné Gyulavári Erika Dr. Mózer Albert, Németh Gyula, Rosta Gyula, Szobóczky Tamásné, 
Szobóczky Zsófia, Varga István, Villa Rosa; 
Megjelenik 340 példányban Mátrafüreden, Mátraházán és Kékestetőn. Elérhetőség:+36-30/28


